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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 21. juni 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 30 (Aktstykke nr. 114) af 
15. juni 2017 

Spørgsmål 

I hvilket omfang har alternativet – et statsligt kapitalindskud – været reelt overve-

jet? 

 

Svar 

Staten har allerede investeret i alt 1,8 mia. kr. i ansvarlig kapital i banken. Hertil 

kommer de individuelle statsgarantier. Der har således fra statens side allerede 

været foretaget en betydelig investering i Vestjysk Bank med det formål at bringe 

banken ud af den finansielle krise. Banken har imidlertid endnu ikke genskabt 

resultater og et kapitalgrundlag for banken, der har kunnet overbevise Kommissi-

onen om bankens langsigtede levedygtighed.  

 

Det er vurderet, at det ikke er muligt, bl.a. i lyset af den verserende statsstøttesag, 

at opnå Kommissionens accept af, at staten som hovedaktionær skyder ny kapital 

ind i banken. Dels kan Kommissionen ikke forventes at acceptere, at en sådan ny 

kapital kan tilføres banken på markedsvilkår, dels kan Kommissionen ikke forven-

tes at godkende, at staten yder ny statsstøtte til banken med henblik på at styrke 

dens levedygtighed som fortsættende bank. Hertil kommer, at statens muligheder 

for at skyde ny kapital i Vestjysk Bank under sådanne omstændigheder formentlig 

vil være begrænset af de nye EU-regler for afvikling af pengeinstitutter. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2016-17
Aktstk. 114 endeligt svar på § 7 spørgsmål 30
Offentligt
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